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FRANCI SUŠNIK

Govor na 60. obletnici Društva Slovenska vas,
v nedeljo 18. novembra 2012

Upravičeno smo ponosni na naše ustanove in jih spoštljivo ceni-
mo. To še posebej poudarjamo ob njihovih slavnostnih obletnicah. 
Ko vstopajo v že častitljive jubileje, nam je jasno, da njihova čila 
življenjska moč ne izhaja iz kakšne idealne in perfektne zasnove, 
temveč da je bilo predvsem odločilno prilagajanje sprotnim po-
trebam.

Tako zaznamo, da so nekatere, tiste ki so že ali bodo v pri-
hodnjih letih dosegle 60 let, vseskozi spremljale delovanje naše 
emigracije, druge so s svojim delovanjem preminule, nekatere pa 
so nastale pozneje, kot odgovor na nove izzive.

Navadili smo se slišati ali še bolj brati o argentinskem čudežu 
in to predvsem zaradi krepkega delovanja naših ustanov. Pa ni nič 
čudežnega pri tem. Kar smo zmogli in kar uspešnega dosegli je sad 
dejavne ljubezni, ki je toliko bolj plodna, kolikor bolj je nesebična. 
Zastonjsko delo ima posebno odličje in čast med nami. 

Pri tem pa nikakor ne smemo obrniti vrednot in zastaviti 
človeka za organizacijo. Še manj družino. Edini pravi smisel or-
ganizacije je, da je v funkciji človeka, da posamezniku omogoča 
duhovnostno in osebnostno rast in mu zviša strop možnosti na 
vseh najrazličnejših področjih.

Ta humanistični koncept je po svoji lestvici vrednot diametral-
no nasproten uporabljanju in izrabljanju človeka, ki je značilen za 
avtoritarne sisteme. Slovenija je v preteklem stoletju imela skrajno 
neprijetno čast, da je vse tri najhujše paradigmatične primere teh 
sistemov krvavo trpela na lastni koži.

Fašistično nasilje in narodnostno sovraštvo so že davno pred 
okupacijo, takoj ob njegovem nastanku preskusili primorski 
Slovenci ne le z jezikovnimi prepovedmi temveč tudi s fizičnim 
preganjanjem, ki v svojih metodah ni poznal nobene meje nasilja 
in ubojev.

Nacizem je ob svojem vdoru na slovensko zemljo vkorakal z vso 
kruto zahrbtnostjo rasističnega napuha. Brez vsakega moralnega 
pomisleka je pobijal nedolžne talce. Vključil je v svoj demonski 
vojaški stroj vso od njih zasedeno Slovenijo.

V to brezupno stanje je komunizem vnesel krvavo revolucijo, 
ki se je predstavila s pobijanjem idejnih nasprotnikov, dokler ni ta 
morija dosegla višek v zahrbtnem in zanikanem umoru vrnjenih, 
prevaranih in razoroženih domobrancev in civilistov.

Nasilje je trajalo še dolga desetletja. Mi tu smo ga občutili s 
poskusi razdiranja in uničevanja naše skupnosti. Mnogo huje so 
ga trpeli rojaki doma s sistematičnim kratenjem vseh osnovnih 
človekovih pravic, z vsepričujočimi lažmi in potvarjanjem vzgoje.

Evropa je z Deklaracijo obsodila vse tri primere in s tem 
absolutizem na splošno. Ta deklaracija nima le zgodovinskega 
pomena temveč jim - upamo da za vedno - zapira možnost slič-
nih ponovitev. Samo s tem že polno upravičuje prejem Nobelove 
nagrade za mir.

Slovenski organi oblasti še niso zmogli formalnega akta v tej 
zvezi in tudi javna zavest se še ni dovolj izčistila, a poti nazaj ni!

Tudi v Argentini smo doživeli tragične izkušnje s poskusom 
revolucionarnega nasilja in njemu sledečega državnega terorja, 
ki je prekoračil vsake meje pri izbiri žrtev in metod uničevanja. 
»Pravica do pokopa in do negovanja spomina je ena osnovnih 
civilizacijskih pridobitev. Omalovaževanje in potiskanje žrtev 
v pozabo je nedopustna krivica; to je hudo kršenje človekovih 
pravic«  je jasno in odločno zatrdil škof  Pirih na letošnji tehar-
ski proslavi. V mislih je imel dogodke v tamkajšnji okolici po 
vzpostavitvi komunističnega režima a ima definicija splošno in 
univerzalno veljavo.

Ta naša skupnost ni nastala ob prehodu čez Karavanke, niti ob 
prestopu z ladje na blagoslovljena argentinska tla. Spočela se je na 
Vetrinjskem polju ob bridkem spoznanju najbolj žalostne resnice. 

Prvi krog predsedni-
ških volitev je za nami. 
Omenimo le, da je dr-
žavna volilna komisija ta 
torek objavila rezultate 
glasovanja v tujini. Tu je 
zmagal Danilo Türk, ki 
je prejel 3794 glasov. Za 
Milana Zvera je glasova-
lo 3252 volivcev v tujini, 
za Boruta Pahorja pa 
3150 volivcev.

Medtem se je volilna 
kampanja za drugi krog 
precej segrela. Borutu 
Pahorju se je namreč 
zazdelo, da proti njemu 
ostro deluje stara garda, ki pod-
pira sedanjega predsednika. Zato 
je podal izjavo, v kateri govori o 
»stricih v ozadju«. Ker zaradi »na-
čelnosti« Pahor ni navajal imen, so 
novinarji ugibali, kateri naj bi bili 
ti »strici«, in ker se je pojavilo tudi 
ime Milana Kučana, je ta prevzel 
oznako »strica« in reagiral na Pa-
horjeve izjave:

»…  tvoj molk z načelnostjo 
nima nič. Nasprotno. Je nepošten, 
saj z njim prikimavaš imenom, 
ki jih navajajo nekateri novinarji 
in med katerimi se pojavlja tudi 
moje. Z molkom obtožuješ«, je 
zapisal.

To potrjuje navedbe, da bo 
pred drugim krogom prišlo do 
spopada med staro in novo levico. 
Eden od dokazov, da gre stari levi-
ci nekoliko za nohte in da ji izvoli-
tev Boruta Pahorja nikakor ne diši, 
s pismom Pahorju dokazuje prav 

Milan Kučan.
»Starim komunističnim silam 

gre očitno zelo za nohte, saj so 
poslali svojega nekako upokoje-
nega poveljnika v bitko, gotovo bo 
sledila še kakšna druga. Smešno 
je, ker ravno stric iz ozadja spra-
šuje Pahorja o stricih iz ozadja. To 
je res zabavno,« meni v Ognjišču 
analist Jože Možina.

In Pahorjev odgovor na Kuča-
novo pismo? »V zadnjih dneh sem 
deležen številnih odprtih pisem, v 
katerih se izražajo različna mnenja 
in stališča. To je sestavni del de-
mokratičnega procesa. Izkoriščam 
to priložnost za ponovni pouda-
rek, da se v predsedniško kam-
panjo nisem podal proti komu ali 
čemu, temveč za ideje in vizije, v 
katere verjamem in skušam prido-
biti podporo večine ljudi.«

Ker Pahorju ankete za zdaj ka-
žejo zelo dobro, so očitno v Tur-

kovem kabinetu pre-
cej panični. Zato so 
na pomoč, po naved-
bah Bojana Požarja 
poklicali celo Kučana. 
Ta je sicer Pahorju 
tudi očital računico 
z desnico. Možina 
meni, da gre za ruše-
nje Pahorjeve kandi-
dature. »Oni poskuša-
jo na ta način Pahorja 
predstaviti kot Janše-
vega oprodo in Türka 
kot tistega, ki bo edini 
poskrbel, da bo levi-
ca, za katero se šteje, 

da ima večjo podporo v javnosti, 
v večji meri podprla njega. Res je, 
da je Pahor doslej dobil tudi glaso-
ve s pomladne strani, ampak dobil 
jih je tudi na levi, zato je doživel 
tak uspeh.«

O tem, ali se Pahor res nagiba 
k desnici, pa Možina pravi: »To, 
ali se Pahor lahko sploh kam na-
gne, je veliko vprašanje. Mislim, 
da gre za politika, ki razen besed 
v življenju še ni veliko pokazal. A 
kljub temu, ker moramo biti ljudje 
neobremenjeni, se mu lahko da 
priložnost, mogoče bo kaj poka-
zal. Jasno pa je, da naj bi Kučano-
va intervencija nagnila tehtnico na 
Türkovo stran. Mislim, da skušajo 
Pahorja prikazati kot trojanskega 
konja desnice. Na ta način bodo 
skušali levo volilno telo usmeriti k 
Türku.«

Kdo je bolj prepričljiv, pa bo 
pokazal 2. december.

Poslanke in poslanci so pretekli 
teden zasedali na izredni seji v Dr-
žavnem zboru. Opravili so splošno 
razpravo o paketu reformnih zako-
nov. Najprej so se lotili pokojninske 
reforme. Minister za delo, družino in 
socialne zadeve Andrej Vizjak je uvo-
doma dejal, da jo je treba nujno spre-
jeti, če želimo zagotoviti redno izpla-
čevanje pokojnin in njihovo dostojno 
višino. To bodo, po njegovih besedah, 
zagotovili le s stabilizacijo pokojninske 
blagajne. Število upokojencev se na-
mreč povečuje, število zaposlenih pa 
zmanjšuje. In kaj prinaša zakon? Med 
drugim predvideva uvedbo informa-
tivnih osebnih računov, iz katerih bi 
bilo razvidno, ali se za posameznika 
plačujejo prispevki in v kakšni višini, 
izenačuje upokojitvene pogoje za mo-
ške in ženske, ustavlja pa tudi nadalj-
nje padanje pokojnin.

Razprava se je nadaljevala s pre-
dlogom reforme trga dela. Predlog 
zakona o delovnih razmerjih med 
drugim omogoča večjo fleksibilnost 
na trgu dela, opogumlja delodajal-
ce k zaposlovanju, zagotavlja večjo 
zaščito delavcev, ki so zaposleni pri 
agencijah za zagotavljanje začasne-
ga dela. Minister Vizjak je zagotovil, 
da je v predlogu zakona o delovnih 
razmerjih usklajenih tri četrtine čle-
nov. Ob tem je povedal, da je ome-
njeni zakon bolj pomemben od obeh 
zakonov, ki sestavljata reformo trga 
dela. V opozicijski SD menijo, da je 

predlog premalo ambiciozen. Temu 
se pridružujejo tudi v Virantova DL. 
V SLS od nove delovne zakonoda-
je pričakujejo, da bo pripomogla k 
boljši konkurenčnosti gospodarstva 
in posledično h gospodarski rasti. 
Ob tem pa mora delovna zakonoda-
ja ustrezno ščititi delavce, še posebej 
ranljive skupine, kot so mladi, starej-
ši in družine. V NSi opozarjajo, da je 
današnji trg dela v Sloveniji preveč ri-
giden. Zato je potreben zakon, ki bo 
to presekal in omogočil ustvarjanje 
novih in dobrih delovnih mest.

Ob koncu so se poslanke in po-
slanci zadržali še pri obravnavi zakona 
o Davku na dodano vrednost. Z nove-
lo zakona naj bi se nekatero blago in 
storitve izvzelo iz znižane obdavčitve 
po 8,5-odstotni stopnji in obdavčilo 
s splošno stopnjo v višini 20 odstot-
kov. Gre za časopise in revije, hrano 
za domače živali, uporabo športnih 
objektov, frizerske storitve, dobavo 
lončnic in sadik ter storitve javne hi-
giene. Poslanske skupine glede dviga 
DDV za izbrano blago in storitve niso 
bile enotne, zato so mnoge predlagale 
drugačne rešitve. Pomisleke so iz koa-
licije izrazili v NSi, SLS in DeSUS, kjer 
so celo omenjali, da predloga v nada-
ljevanju ne bodo podprli. Dvig DDV 
je bila tudi tema četrtkovega vrha ko-
alicije. Dogovorili so se, da bo ministr-
stvo za finance preučilo alternativne 
predloge, med katerimi je tudi uved-
ba t.i. kriznega davka.

Janša v 
rusiji

Predsednik vlade RS 
Janez Janša se je z gospo-
darsko delegacijo mudil 
na dvodnevnem obisku v 
Rusiji.

Obisk je namenjen 
krepitvi dvostranskih od-
nosov in gospodarskemu 
sodelovanju.

Glavna snov pogovo-
rov pa je bil plinovod Juž-
ni tok z možnostjo povra-
tnih ruskih naložb pri nas. 
Med drugim je ob obisku 
načrtovano sprejetje do-
končne investicijske odlo-
čitve o gradnji slovenskega 
dela plinovoda Južni tok 
ter podpis pogodbe del-
ničarjev o ustanovitvi sku-
pnega podjetja Telekom 
Južni tok.

Kot je znano, naj bi 
čez Slovenijo potekalo 
266 kilometrov tega plino-
voda, njegova gradnja pa 
bo predvidoma stekla leta 
2014.

Ocena naložbe v Slo-
veniji ostaja pri milijardi 
evrov. Evropska komisija 
se sicer ne navdušuje nad 
tem, da bi projekt Južni 
tok zaživel, saj podpira 
plinovod Nabucco.

Med staro in novo levico

Pahor in Kučan - v starih časih.

težko usklajevanje zakonov



Stran 2 22. novembra 2012 •  SvOBODNA SLOveNIJA

Argentina je dožive-
la prvo splošno stavko v 
dobi kirchnerizma. To je 
že samo po sebi novost in 
predstavlja neke vrste pre-
lom. Po dveh množičnih 
spontanih manifestacijah, 
ki sta jasno pokazali ljud-
sko nejevoljo, je izbruh 
upornih sindikatov nov 
alarmni zvonec za gluho 
vlado.

Bivši prijatelji, bivši 
sovražniki. Na nek način 
torkova stavka ponazarja 
razvoj političnega in ideo-
loškega stanja v argentin-
skem sindikalizmu v dobi 
sedanjega režima. Sklical 
ga je glavni tajnik uporne 
CGT, Hugo Moyano, še do 
pred kratkim eden stebrov 
sedanje vlade. K stavki je 
pristopila levičarska CTA, 
katere vso dobo Kirchne-
rizma Moyano ni mogel 
niti videti in je storil vse, 
da je vlada ni priznala kot 
predstavniške organizacije. 
Poleg tega je bila CTA soro-
dna vladi - danes je razkla-
na in njen večji del v opo-
ziciji. V stavki je sodelovala 
tudi kmečka zveza, ki jo 
vodi Buzzi. Organizirali so 
blokade na cestah po vsej 
državi, kot za časa slavnega 
kmečkega upora. Takrat so 
jih udarne skupine sindika-
ta prevoznikov kamionov 
(Moyano) napadali. Danes 
z ramo ob rami stavkajo 
proti isti vladi. Blokade cest 
in mostov za dostop v pre-
stolno mesto (primer: most 
Pueyredon) so izvajale čete 
najbolj levičarskih formacij: 
Partido in Polo Obrero. Do 
nedavnega je bil Moyano 
za njih utelešen vrag. Da-
nes so koristni partnerji. 
Pač, zasluga gospe Cristi-
ne, ki je na podlagi novih 
prijateljstev (La Campora, 
skupina mladih in skrajnih 
»buržujskih levičarjev«), 
odgnala dotedanje sopotni-
ke in podpornike.

Kaj hočejo? Je stavka 
uspela? Vsekakor. Ne samo 
v meji sindikatov, ki so jo 
napovedali, temveč tudi v 
splošnem delovanju argen-
tinskega vsakdanjega ži-
vljenja. Vemo, da je uspeh 
vsake splošne stavke odvi-
sen od transporta. Če pre-
vozna sredstva ne delujejo, 
je uspeh zagotovljen. A sin-
dikati potniškega prevoza 
so večinsko na stani vlade. 
Nič zato. Nekaj upornih 
skupin (železnice, dve pod-
zemski), pa blokade cest, 
mostov in prog so uspešno 
delovale. Kdor je le mogel 
je ostal doma. Kdor pa ne, 
je trpel težave, ki so še po-
množile vsakdanje trpljenje 
argentinskega delavstva v 
razmerju z nečloveškim 
transportom. In zakaj sploh 
stavka? Vlada je vztrajala, 
da je vzrok »politične na-
rave«. Do neke mere je to 
res. A sindikati so tudi že 
naveličani, da prosijo, ro-
tijo in zahtevajo, a v vladi 
naletijo le na gluha ušesa. 
Prva zahteva je, da se po-

sodobi davek na dobiček. 
To je sploh nenaraven da-
vek: delavcem odbijajo od 
mesečne plače, finančne 
vloge pa so neobdavčene. 
In davek na plače ima že 
leta isti strop, čeprav infla-
cija gloda kupno moč pre-
jemkov do kosti. Sedaj je, 
kot posebno milost, gospa 
Cristina napovedala, da bo 
decembrski del trinajste 
plače (aguinaldo) oproščen 
tega davka. Nek sindikalist 
je izrazil, da je to, kot da 
bi »z žlico sladkorja hotel 
posladiti morje«. Obljuba, 
da bodo prihodnje leto go-
vorili o celotnem davku je 
vse premalo. Potem pa še 
razne socialne doklade, ki 
jih tudi inflacija požira do 
skrajnih mej. V takem ozra-
čju je negativno odmevala 
objava dnevnika Clarin, da 
si je gospa povišala plačo v 
razmerju 42%. Vlada je na 
vse načine skušala zanikati 
in razlagati, a dokumenti 
kažejo, da njen prihodek 
presega 100.000 pesov 
mesečno.

Zgodnje kandidature. 
Vlada se zapleta tudi na 
političnem polju. Čeprav 
v najvišjih krogih še vedno 
upajo, da jim bo uspelo 
izpeljati ustavno reformo 
za možnost ponovne kan-
didature gospe Cristine, se 
nekateri že pripravljajo za 
iskanje alternative. To seve-
da ni najbolj pozitivno, da 
se govori o možnem pri-
hodnjem predsedniku, ko 
sedanja še ni izpolnila leto 
od nastopa in ji ostajajo še 
tri. Naj merijo tako ali dru-
gače, nihče med njimi sa-
mimi, kaj šele med ljudmi, 
ne vzbuja velikih simpatij. 
Ko še ni nič določenega o 
parlamentarnih kandidatih 
za prihodnje leto, je govor 
o predsedniški kandidaturi 
popolnoma negativen. Ne-
kaj drugega je na naspro-
tnem bregu. Navezujejo se 
stiki, gradijo se mostovi, a 
vsi so bolj obrnjeni v par-
lamentarne volitve. Pred-
sedniške so še tam, daleč. 
Edini, ki jasno gradi v tej 
smeri, čeprav nič ne govo-
ri, je Scioli. Ohranja ravno-
težje med gospo in starim 
peronizmom, v upanju, 
da mu bo predsedniška 
kandidatura sama padla v 
naročje, ko ne bodo našli 
drugega. Medtem pa vsak-
danje težave ostajajo, ali se 
še večajo. Dolarjev vedno 
bolj primanjkuje, čeprav jih 
preostaja v vseh sosednjih 
državah. Nihče noče ene-
ga dolarja vložiti v Argenti-
no. Inflacija vztrajno raste, 
čeprav INDEC trdi, da tudi 
letos ne bo presegla 10%. 
Privatni računi jo postavlja-
jo med 25 in 30%. Uradni 
zavod seveda še vedno 
trdi, da ljudje lahko vredno 
jedo s 6 pesi na dan. Bliža 
pa se 7. december. Kaj vse 
si vlada od njega obeta! 
Baje, ko Clarin ne bo imel 
več radijskih in TV postaj, 
bo domovina rešena.

TONE MIZERIT

(nadaljuje s 1. strani)
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IZ ŽIVLJENJA V ARGENTINI
V Cerkljah ob Krki so pretekli ko-

nec tedna premierno uprizorili bio-
grafsko dramo o življenju, sodbi in 
zasliševanju škofa Stanislava Leniča. 

Napisal in režiral jo je tamkajšnji žu-
pnik Janez Žakelj, sodelovali so števil-
ni domačini, ki so tako želeli počastiti 
spomin na svojega rojaka in tudi na 
samostojno Slovenijo. Obiskovalci, 
ki so povsem napolnili dvorano gasil-
skega doma, so njihov trud nagradili z 
glasnim in dolgim aplavzom.

Lani je minilo 100 let od rojstva 
škofa Leniča. V njegovi rojstni župni-
ji so jubilej obhajali z Leničevim le-
tom, v katerem so se zvrstili številni 
spominski dogodki. Ker je lani hkrati 
20 let praznovala samostojna država 
Slovenija, igra, ki nosi naslov V ime-
nu ljudstva, na poseben način zazna-
muje obe obletnici. »Povezuje 20 let 
samostojnosti in škofa Leniča, kot 
zavednega Slovenca, da bi ob tem 
dobili nekaj več domovinske zavesti, 

tega v tem času manjka,« je povedal 
župnik Žakelj.

Ideja se je rodila pred slabima 
dvema letoma. »Če bi šlo za kakšno 

navadno igro, bi zelo težko 
dobil igralce. A šlo je za ško-
fa Leniča, ki ga vsi poznajo. 
Predvsem iz ljubezni in spo-
štovanja do njega so se lotili 
tega projekta. To je res treba 
pozdraviti. V tem sem videl 
veliko pripadnost rojaku in 
kraju,« je pojasnil na vpraša-
nje, ali so se župljani radi od-
zvali njegovemu povabilu.

Vloga škofa Leniča je bila 
v gledališki predstavi zaupana 

Matjažu Špilerju. »Vsekakor je to ve-
lika čast. A hkrati odgovornost. Škofa 
Leniča sem tudi osebno poznal, kot 
otrok sem ministriral, kadar je daro-
val sveto mašo v domači župniji,« je 
pojasnil v kratkem pogovoru za Radio 
Ognjišče. Kot je dodal, ni niti malo 
pomišljal, da bi sodeloval v projek-
tu. »Z župnikom sva se dogovorila v 
nekaj sekundah.« Špiler meni, da se 
na tak način tudi številni mladi lahko 
seznanijo z likom škofa Leniča. »Mi-
slim, da je bil skozi to igro lepo pred-
stavljen. Igra temelji na zgodovinskih 
dejstvih, ne gre za nekaj izmišljene-
ga. Mislim, da nam je uspelo,« pa je 
prepričan Dušan Bevc, ki je odigral 
škofa Gregorija Rožmana. »Glede na 
reakcije med predstavo in pogovore 
po njej lahko rečem, da so bili ljudje 

navdušeni,« se je strinjal Špiler.
»Igralci so bili presenetljivo do-

bri,« je ocenil župnik Žakelj, ki je bil 
vesel lepega obiska. »Verjetno bo še 
nekaj ponovitev. Igralci si tega želi-
jo, želijo tudi, da gre lik škofa Leniča 
med slovenski narod. Osebno že-
lim, da bi igra dosegla svoj namen: 
da bi ljudje spoznali škofa Leniča 
in da bi dvignila narodno zavest,« 
je dodal. Ob tem je spomnil, da je 
nadškof Alojzij Šuštar o škofu Leni-
ču rekel, da je človek, ki je najbolje 
poznal slovensko dušo in Slovence 
same. »Za njega so rekli, da ni bilo 
podružnice, ki je ne bi poznal v Slo-

veniji. Zato se mi zdi vredno, da tudi 
mi bolje spoznamo njega. Sam se 
srečujem z njim, odkar sem prišel v 
župnijo Cerklje ob Krki. Škof Lenič 
je bil rojen tu, v Župeči vasi. S sre-
čevanjem z ljudmi, ki so ga poznali, 
res čutim, kako velik človek je bil,« 
je prav tako poudaril župnik Žakelj.

Slovensko stalno gledališče Trst letos obeležuje 110-le-
tnico delovanja. Slovesna prireditev ob visokem jubileju 
je bila v petek, 16. novembra 2012, govornica pa je bila 
ministrica za Slovence v zamejstvu in po svetu Ljudmila 
Novak.

Slovensko stalno gledališče (SSG) je ena glavnih slo-
venskih kulturnih usta-
nov v zamejstvu, za slo-
vensko avtohtono naro-
dno skupnost v Italiji pa 
je med najpomembnej-
šimi organizacijami na 
področju gledališkega 
in nasploh kulturnega 
ustvarjanja. Kot taka 
predstavlja pomemben 

del skupnega slovenskega kulturnega prostora. Gledališče 
že vseskozi ustvarja v slovenskem jeziku, v zadnjem ob-
dobju pa je pozornost namenilo tudi italijansko govoreče-
mu prebivalstvu v regiji. 

Ministrica Ljudmila Novak je v nagovoru poudarila 
pomen povezovanja Slovencev znotraj matične domovi-
ne in izven njenih meja, zato Slovenija ohranjanju eno-
tnega kulturnega prostora namenja veliko pozornosti. 

Predvsem si Slovenija prizadeva, da bi se v tem prostoru 
vsi počutili dobro, ključni za to pa so prijateljski odnosi.

»Izredno pomembno vlogo pri tem opravljajo kulturne 
ustanove, tudi SSG Trst. Ne samo, da so v oporo sloven-
stvu, temveč opravljajo povezovalno vlogo med obema 
narodoma. Če to gledališče ne bi imelo tega posebnega 
poslanstva, verjetno ne bi več delovalo. 110. obletnica je 
izredni jubilej. Kljub temu, da je bilo delo v teh letih iz 
takšnih in drugačnih razlogov nekajkrat prekinjeno, ste 
vztrajali in verjamem, da boste vztrajali še naprej.« 

Jubilejno sezono SSG bo zaznamovala tudi krstna iz-
vedba z Grumovo nagrado odlikovanega teksta Vinka 
Möderndorferja Vaje za tesnobo v režiji vzhajajočega re-
žiserja na tržaškem odru, Jake Andreja Vojevca, s katero 
je gledališki ansambel po kočani uvodni slovesnosti zavzel 
oder Velike dvorane. Igra v kratkih, zgoščeno zgovornih 
prizorih uprizarja novodobni neoliberalni vsakdanjik, v 
katerem ljudje lovijo svoja življenja in prihodnost med 
krutostjo in banalnostjo, pa željo po odrešitvi. V vratolo-
mnem tempu montaže dramskih situacij predstavi široko 
panoramo današnje stvarnosti. Brez tančic in olepšav od-
stira svet, v katerem je vse kupljivo. Pri tem pa na subti-
len način plete zgodbe posameznih likov, v katerih zlahka 
prepoznamo svoje bližnje ali same sebe.

V tem letu vere imamo kam se zagledati. Nadvse je morala 
biti močna vera, ki je namesto predvidljivega ostanka psi-
hološko prizadetih in strtih ljudi z božjo pomočjo ustvar-
jala novo življenje in ustanovila neštete mlade družine, v 
katerih so se v naslednjih letih in tudi že na novih tleh 
rodili številni otroci. Ni bilo frustriranih generacij, ker je 
skrb za otroke usmerjala pogled in delo v prihodnost. Ista 
naravnanost je botrovala našim ustanovam in tudi danes 
ni bolj gotovega in jasnega smerokaza.

Nikakor nismo nadljudje, pod nobenim pogojem! 
A ponosni smo na skupinske in osebne dosežke, sadovi 
naporov in vztrajnosti.

Ponosni smo na številne priznane umetnike, kot so 
kvalitetni pevci, glasbeni in likovni ustvarjalci. Na uspešne 
in uveljavljene znanstvenike in tehnike. Na vzgojitelje in 
gospodarstvenike. Na tri škofe rojene v naši skupnosti. Na 
misijonarje, z emblematičnim Pedrom Opeko na čelu in 

IGRA O ŠKOFU LENIČU
»v imenu ljudstva«

Prizor zasliševanja škofa

Pozdrav nastopajočih ob koncu

110. OBLETNICA DELOVANJA

Slovensko gledališče trst

ne nazadnje na športnike, z dvema našima zastopnikoma 
v argentinski olimpijski reprezentanci. Ponosni smo na 
ustvarjalnost mladih, ki jih dvojna kultura sicer časovno 
omejuje a obenem duhovno bogati. Uspeh in uveljavljenje, 
tudi kadar se razvija v argentinskem svetu, ni izguba, ker 
raste iz istih korenin in vsem širi obzorja.

Vse to in še mnogo več, nam je upravičeno v ponos 
in spodbudo.

Ne ohranjevanje, ki je skrajno nesimpatičen pojem, ker 
se nanaša na zamrzovalno skrinjo kot učinkovito sredstvo. 
Naša prihodnost je v ustvarjalnosti in iznajdljivosti.

Naši domovi, kot lokalne celice skupnosti, naj bodo 
čim bolj privlačen krov najrazličnejšim interesnim skupi-
nam: gledališke in plesne, solidarne in misijonske, učne 
in ustvarjalne, športne in družabne, otroške, mladinske 
in odrasle. Vsi naj se v njih dobro počutijo. Med vsemi 
bomo še naprej skupno gradili prihodnost.

Pri tem pa vsakemu izmed nas Simon Gregorčič kliče: 
Usode gospodar si ti! 

In nam vsem skupaj velja: Usode gospodarji smo mi!
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Že pred sestankom mi je po-
vedal Sekolec, da bom po po-
sredovanju župnika Cikaneka, ki 
sem ga srečal dan prej, imel tisto 
popoldne intervju na slovenski 
radijski oddaji omrežja BBC. Ko 
sva prišla v prostore londonske 
BBC naju je sprejel mlad časni-
kar, Veseljko Simonovič. Peljal 
naju je v študij, kjer sva se spu-
stila v snemani pogovor, ki je 
tekel brez težav. Ob koncu pa 
časnikar ugasne mikrofon in mi 
reče, da je pogovor skoraj kon-
čan, da pa mi bo zastavil zadnje 
vprašanje o tem, kako si pred-
stavljam prihodnosti slovenske-
ga naroda. Ker je vprašanje po-
membno, naj malo pomislim in 
povem ko bom pripravljen. Šlo 
je za vprašanje slovenske držav-
nosti, o kateri se je tudi v domo-
vini že šušljalo, a v katero neka-
teri rojaki, pa tudi drugi Jugoslo-
vani, še niso verjeli.

Sekolec je sedel v kotu in 
molčal. Skupaj z dr. Krekom je v 
povojnih letih podpisal v imenu 
SLS dogovor s Srbi in Hrvati gle-
de demokratične, federalne ure-
ditve Jugoslavije, kar je bilo videti 
takrat kot realistična alternativa. 
A razmere so se spremenile. Kot 
že rečeno se je ob svoji devetde-
setletnici SLS izrekla za državno 
samostojnost in tudi moja knjiga 
»Obrisi družbene preosnove«, 

ki je izšla pri Slovenski kulturni 
akciji štiri leta prej, se končuje z 
vizijo »lastne države v zboru svo-
bodnih narodov«.

Rekel sem časnikarju, da sem 
pripravljen. Vprašanje je bilo 
konkretno in tak je bil tudi moj 
popolnoma jasen odgovor. Izjavil 
sem, da je cilj slovenskega naro-
da samostojna demokratična dr-
žava. Ta pogovor je šel tisti večer 
po valovih BBC po svetu in so ga 
v teku naslednjega dne ponovi-
li. Mislim, da sem takrat, prvega 
julija leta 1988, mogel v imenu 
stranke prvič povedati najširši 
javnosti naše stališče glede slo-
venske državnosti.

Kdaj in kako je bila izpeljana 
združitev SLS s Slovensko kr-
ščansko demokratsko stranko?

Z Lojzetom Peterletom sva se 
menila o združevanju strank ob 
že omenjenih srečanjih, kasneje 
tudi v Clevelandu pa večkrat po 
telefonu. Hkrati pa se je posveto-
val vsak od naju glede tega tudi 
s svojimi sodelavci. Malo pred 
napovedanim kongresom Slo-
venskih krščanskih demokratov 
leta 1992 so bili dogovori zreli in 
treba je bilo uskladiti le še nekaj 
točk njihovega programa z na-
šim, kar je bilo storjeno hitro in 
brez ovir. Končno smo predlog o 
združitvi obeh strank predstavili v 

odobritev članom Zbora zaupni-
kov SLS, ki so deloma na krajev-
nih sestankih, deloma pa po pošti 
iz treh kontinentov ta korak potr-
dili s 85% pritrdilnih glasov.

Kljub težavam z zdravjem bi 
takrat ponovno odšel za nekaj 
dni v Slovenijo, če ne bi v času, 
ko je bilo napovedano zasedanje 
kongresa SKD, nameraval obiska-
ti Slovenijo član načelstva SLS dr. 
Julij Savelli. Načelstvo je zato na 
moj predlog pooblastilo njega, 
naj podpiše že pripravljeni do-
govor v imenu naše stranke. To 
je storil na II. Kongresu SKD, 16. 
maja leta 1992, skupno s pod-
predsednikom SLS za Kanado 
dr. Petrom Klopčičem in z dele-
gatom iz Evrope inž. Marjanom 
Struno. Ta pomemben korak 
je bil storjen v letu, ko se je SLS 
spominjala stoletnice svojega dela 
za slovenski narod.

Kako je ime 'Slovenska 
ljudska stranka' prešlo v roke 
skupine, ki je odklanjala zdru-
žitev krščansko demokratskih 
strank?

To je lep primer, kako se do-
bro namernim in poštenim lju-
dem stvari včasih ne iztečejo kot 
so bile nameravane.

Povedal sem že, da sem po-
oblastil Ivana Omana, da ime 
stranke registrira v tedanji Ju-

goslaviji, ker smo bili politični 
emigranti za tamkajšnjo oblast 
še vedno »sovražniki države« 
brez pravne osebnosti. Ker se 
Oman ni udeležil srečanja v Pa-
rizu, niti kasneje pogovorov v 
Stamsu, sva se ponovno menila 
o uporabi imena stranke šele ob 
mojem prvem obisku Slovenije. 
Takrat sva se dogovorila, naj bo 
ime SLS prihranjeno za čas, ko 
se bodo združile nazorsko soro-
dne: Slovenska kmečka Zveza 
(SKZ), Slovenki krščanski demo-
krati (SKD) in zgodovinska SLS 
iz emigracije. Zaradi, po mojem 
mnenju kratkovidnih volilnih 
taktiziranj, so tako pri SKZ, ki se 
je 8. decembra preimenovala v 
Ljudsko stranko (LS), kakor pri 
SKD, s tem predolgo odlašali. 
Med tem je Marjan Podobnik, 
Omanov zet, svojega tasta iz-
podrinil iz vodstva stranke in se 
polastil tudi imena SLS. Kar je 
posebno žalostno pri vsem tem 
je, da je malo prej Ivan Oman 
branil v svoji stranki Marjana 
Podobnika pred močno skupi-
no levičarjev, ki so prišli v SKZ 
in nato v LS iz nekdanjega 'za-
družnega' sektorja, katerega je v 
veliki meri nadzorovala partija. 
Kasneje so isti ljudje uporabili 
Marjana Podobnika proti Oma-
nu, ustanovitelju prvega demo-
kratičnega gibanja v času komu-

nizma, ki ga smemo primerjati 
z voditeljem poljskega sindikata 
Solidarnost, Lešom Waleso.

Ko je Ivan Oman uvidel, 
da so ga v 'novi', Podobnikovi 
SLS izigrali in da ne bo mogo-
če uresničiti povezave krščan-
sko demokratsko usmerjenih 
strank, je iz zetove SLS izstopil 
in se pridružil SKD, s katero se 
je leta 1992 že združila naša, 
zgodovinska SLS iz emigracije. 
Ustanovitelj Slovenske kmeč-
ke zveze je, kljub nelojalnosti 
lastnih ljudi,poskušal naredi-
ti korak k združitvi in tako smo 
bili nekaj časa Oman, Peterle 
in jaz z večino somišljenikov iz 
emigracije,vendarle v isti stran-
ki. Na žalost pa v SKD niso znali 
prav ceniti Omanovega pogu-
mnega dejanja in njegove kariz-
matične osebnosti.

Ko je kasneje stranka, ki si je 
bila prilastila ime SLS, ponovno 
zamenjala vodstvo in izjavila, da 
bo postala stranka kapitala, se je 
odpovedala načelom in tradiciji 
povezani s tem imenom. Med 
tem se je ohranjala stoletna kr-
ščansko demokratska tradicija,ki 
smo jo gojili po zgledu naših 
prednikov v prvotni, zgodovinski 
SLS, nekaj časa v SKD, sedaj pa 
v Krščansko demokratski stranki 
Nova Slovenija (NSi).

(Konec)

OB 120-LETNICI USTANOVITVE SLOVENSKE LJUDSKE STRANKE

Nekaj spominov na SLS v prelomnih časih (6)

Pogovor prof. Veronike Kremžar Rožanec z dr. Markom Kremžarjem o delovanju SLS v emigraciji, v času slovenske državne osamosvojitve.

Imel sem priložnost da 
sem se letos udeležil Višar-
skih dni mladih. To so dnevi, 
ki jih organizira Rafaelova 
družba, kjer se srečajo mladi 
Slovenci iz Slovenije, zamej-
stva in zdomstva. Pričnejo 

se prvi četrtek v avgustu in 
končajo v nedeljo z roma-
njem vseh Slovencev na sv. 
Višarje, kjer poteka meja 
med tremi narodi in tremi 
kulturami: germansko, la-
tinsko in slovansko. Za vsak 
dan so organizirana preda-
vanja in pa razni izleti, ob 
katerih se obiskovalci lahko 
spoznajo z zamejskimi Slo-
venci.

Iz Argentine sva se tega 
srečanja udeležila Sandi 
Žnidar in jaz. Iz Ljubljane 
smo se udeleženci peljali 
na Koroško do Slomškovega 
doma v Celovcu. Tam so nas 
sprejeli Dejan Valentinčič, 
Pavel Zablatnik (vodja Kato-
liške akcije) in Vincenc Got-
thard (član uredništva ča-
sopisa Nedelje). Potem, ko 
so nam razložili delovanje 
koroških Slovencev, njihove 
organizacije in nam opisali 

težave s katerimi se soočajo, 
so nam razkazali Celovec, 
kjer smo med drugim tudi 
videli knežji kamen.

Naslednji dan nas je ga. 
Marija Gruškovnjak, iz Kr-
ščanske kulturne zveze, vo-

dila h cerkvi Gospe 
svete, k vojvodskemu 
prestolu, v kapelo gi-
mnazije na Plešivcu 
in na Vetrinjsko polje. 
Po kosilu smo se vo-
zili do sv. Višarij in se 
povzpeli na hrib do 
koče. Hoja v hrib ni 
bila zelo naporna, in 
v dobri družbi je čas 
vzpona hitro minil. 
Po večerji sem ude-

ležencem višarskih dni na 
kratko predstavil delovanje 
slovenske skupnosti v Ar-
gentini. Naslednji dan smo 
poslušali prof. dr. Stane-
ta Granda, predsednika 
Znanstvenega sveta Zgo-
dovinskega instituta Mil-
ka Kosa ZRC SAZU, ki je 
spregovoril o dr. Lambertu 
Ehrlichu, ob 70. obletnici 
njegovega umora. Popol-
dne smo se vzpeli na Lov-
ce, od koder smo se vrnili 
proti večeru. Pred večerjo 
smo se udeležili sv. maše pri 
Višarski Materi Božji, ki sta 
jo darovala g. Podvinski in g. 
Pucelj. Po večerji nam je g. 
Pucelj, kot predsednik Zve-
ze slovenskih izseljenskih 
duhovnikov v Evropi, spre-
govoril o slovenskih izseljen-
cih po Evropi in pastoralnem 
delu med njimi.

V nedeljo zjutraj smo 

pripravili vse potrebno za 
izvedbo romanja treh Slo-
venij. Romanje se je pričelo 
s predavanjem predsedni-
ka SAZU, dr. Jožeta Tron-
tlja pod naslovom: »Etične 
vrednote - upanje za priho-
dnost«. Predavatelj je podal 
mnogo zanimivih podatkov 
in poudarjal pomembnost 
prvenstva etike na vseh po-
dročjih, za dosego človeka 
vrednega življenja. Nato 
smo se udeležili slovesne sv. 
maše katero je daroval ko-
prski škof msgr. Metod Pirih. 
Po sv. maši se je vsem priso-
tnim razdelilo podobice mu-
čenca Lojzeta Grozdeta. Kot 
zadnja točka srečanja treh 
Slovenij se je vršil kratek 
kulturni program. Vrstile so 
se recitacije Amine Majetić, 
Verene Gotthard in Kvine 

Hutterer, mladih pesnic iz 
avstrijske Koroške. Med po-
tekom programa je tudi za-
pel nekaj slovenskih pesmi 
zbor iz Podbrezij s sodelova-
njem Marka Finka.

Po zaključenem progra-
mu, smo se  kmalu razšli, 
ker nas je čakala še dolga 
pot domov.

Jože M. Rožanec.

V nedeljo zvečer, 11. novembra 
2012, je v Mar de Ajó (provinca Buenos 
Aires) umrl gospod župnik prelat Milan 
Povše. Že nekaj dni prej so novice o 
njegovem zdravju vzbujale skrb. Priča-
kovan zaključek njegove življenjske poti 
pa je užalostil vse, ki smo ga poznali.

Pokojni gospod Milan je bil rojen v 
Trebnjem, 13. decembra 1921. Gimna-
zijske študije je začel v Ljubljani. Druga 
svetovna vojna je pretrgala miren potek 
življenja. Revolucija pa je grobo priza-
dela tudi njegovo družino. Ob koncu 
vojne je z drugimi bežal na Koroško, 
od tam pa po nevarni poti v Italijo, kjer 
se je nastanil v begunskem taborišču 
Monigo pri Trevizu. Sam takole opisuje 
tiste dni: »Ob koncu tragičnega maja je 
prišla v naše taborišče strahotna vest o 
predaji prvih transportov slovenske do-
mobranske vojske komunističnim zlo-
čincem. Prav v tistih urah neutolažlji-
ve žalosti sem se odločil, da podarim 
preostalo življenje duhovništvu. Tako 
sem se odločil, da se zahvalim Bogu, 
ker me je rešil gotove smrti. Pa tudi, da 
postanem duhovnik namesto mojega 
brata Florjana, ki so ga takrat ubili ko-
munisti.«

Gimnazijo je končal z maturo v be-
gunskem taborišču v Italiji (1946). Bo-
goslovne študije je začel v begunskem 
semenišču v Briksnu, na južnem Tirol-
skem in nadaljeval v Argentini; najprej 
v San Luisu nato pa v slovenskem se-
menišču v Adrogueju . V duhovnika 
ga je posvetil škof dr. Gregorij Rožman 
13. januarja 1952, skupaj s še desetimi 
bogoslovci v cerkvi Marije Pomočnice v 
Don Boscovem zavodu v Ramos Mejíi. 
Vpisan je bil v ljubljansko nadškofijo.

Odločil se je za delo med argentin-
skimi verniki. Najprej v nadškofiji La 
Plata, kot kaplan in nato kot župnik. 
Ni poznal počitka v delovanju: zidal je 

c e r k v e , 
u s t a n a -
vljal šole. 
Obenem 
pa je bil 
goreč du-
šni pastir. 
Po dveh 
d e s e t l e -
t j i h  j e 
prestopi l 
v škofijo 
Mar del Plata in po razmejitvi, v novo-
ustanovljeni Chascomús. Kar štirideset 
let je deloval v župniji v Mar de Ajó, na 
obrežju Atlantskega oceana. Tudi tam je 
gradil cerkve, ob katerih so potem na-
stale nove župnije. Tam ga je Bog pokli-
cal k sebi, po zasluženo plačilo.

Kot bi čutil bližino večnosti, je napi-
sal zahvalo Bogu in ljudem, v kateri je 
orisal svoje življenje in delo. Objavlje-
na je v letošnji oktobrski številki naše 
verske revije Duhovno življenje (stran 
239-241). Tam ob koncu zapiše: »V 
šestdesetih letih sem kot zaveden Slo-
venec in predan misijonar bil vedno v 
službi argentinskega ljudstva.« Vendar 
gospod Milan ni nikdar pretrgal stika s 
slovensko skupnostjo. Rad se je udeležil 
duhovniških sestankov v Slovenski hiši. 
Pridno je segal po našem tisku, saj je 
bil naročen na vse naše časopisje. Kot 
zvest bralec Svobodne Slovenije je ve-
dno plačal naročnino za naslednje leto 
že v decembru in vedno dodal vsoto 
tudi za tiskovni sklad. Ob vsakem obi-
sku je tudi izrekel spodbudno besedo, 
ki je včasih toliko ali pa še bolj potreb-
na kot denarna podpora.

Spominjajmo se ga v molitvi. On že 
srečno uživa blaženo večnost, v družbi 
svojih staršev in brata Florjana, katerega 
poklic je prevzel in ga do konca izpeljal 
v službi Bogu in ljudem.

Umrl je prelat Milan Povševišarski dnevi mladih
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Sem vnukinja Mirkota Šmon 
in Tončke Kveder. V preteklem 
mesecu, 28. oktobra, smo se vsi 
Šmonovi zbrali na praznovanju 
dvojnega družinskega jubileja. 
Obhajali smo 100 letnico »naše 
hiše«, stare hiše naših staršev in 
dedov, dragi dom nam vsem, 
kjer smo se v našem otroštvu - 
in še danes - srečavali in skupaj 
preživeli nepozabne trenutke.

100 let ni malenkost, zato 
je slavje bilo okrašeno z mnogo 
lepih presenečenj, nekateri zelo 
čustveni, da so nas ganili do solz. 
Pri vhodu v hišo, nad glavnimi 
vrati, je vse goste pozdravljal sla-
volok z napisom: »Oj, hišica oče-
tova, Bog živi te!« obdan z ven-
cem in rdečimi nageljni.

Jubilej je bil dvojen, ker smo 
obenem proslavljali 50 let (zlato 
obletnico) prihoda družine Šmon 
v kraj Villa Hipódromo, v ome-
njeni naš stari dragi dom.

Ta dva razloga - stoletnica in 
zlatih 50 let - sta bila namen sre-
čanja, ki se je začelo v nedeljo 
dopoldan z zahvalno sv. mašo, 
in se je končal zvečer, ko je nas 
mrak že opozarjal: »Hej, zdaj pa 
vsi spat!«; po lepem sončnem 
dnevu, v katerem je največja ra-
dost, da smo ena srečna družina!

Začetek zgodbe je v Sloveni-
ji, kjer sta živela Mirko v Imovi-
ci, Tončka pa na Prevojah, dve 
majhni sosedni vasici, ki sta do-
živeli razcvet mladostne ljubezni, 
ki je dozorela in odžarevala do 

današnjih dni v besedah in zgle-
du. Dosegla sta, da smo to tudi 
mi prejeli. To čustvo bije v vsa-
kem od nas ..., to je največja de-

diščina!
V begunstvu v Avstriji se je 

rodil prvi njun sinček Vladko. Po-
tem so prepluli ocean in se usta-
lili v Mendozi. Majhna družinica 
je dobila še druge člane, po vrsti 
Jože, Marjanca, Angelca, Berna 
in Tonči. Začetek v kraju Las He-
ras je bil težak, čas velikega truda 
in dela, a poln svežine in miline 
mlade družine, med pleničkami, 
prvimi koraki otročkov in veli-
ko iger. Spomnim se še kako se 
je ata Mirko rad se igral z otroci, 
veliko časa nam posvetil in tudi 
nagajal.

Po nekaj letih so se preselili v 
Villa Hipódromo, v »našo veliko 
hišo« katere 100 let obhajamo. 
Tam so ustanovili delavnico ke-
ramike, kjer so vsi pomagali pri 
delu. Pripovedovali so mi, kako 
je v prvih časih »šlo trdo», a znak 
vsakdanjega življenja sta bila ve-
selje in razumevanje, pomoč in 
sreča. Najgloblji pečat je pa brez 

dvoma bila ljubezen.
Otroci so zrasli, prišli smo 

vnuki - nas je 28 - in zdaj še 
pravnučki - do danes jih je 34. 
Vsi skupaj štejemo 84 članov 
naše velike družine.

Hvaležni smo za najbogatej-
ši dar, ki smo ga prejeli kot de-
dnost: dar ljubezni. Ljubezen, 
ki smo jo uživali v našem otro-
štvu, v mladosti ... Ljubezen, ki 
nam vsa ta leta in vsak dan po-
boža dušo in veseli življenje, v 
katerem je čas za molitev, za 
pogovor, za nasvete, trenutki za 
premišljevanje; vedno odprti od-
puščanju, medsebojni povezavi, 
ustrežljivosti, pripravljeni na po-
trpežljivost in požrtvovalnost. Te 
lastnosti so temelj družinske sre-
če!

Največji jubilej, ki smo ga 
skupno praznovali je bil jubilej 
»ljubezni družine«. Zato s pre-
pričanjem vzkliknem: »Oj hišica 
očetova, Bog živi te!«, ne samo, 
ker praznuješ 100 let, temveč 
zato, ker si živa priča naše zgo-
dovine, vklesane na tvojih zido-
vih, zgodbe našega življenja in 
vrednote preteklosti, ki so nam v 
oporo, ko rastemo in se trudimo 
za boljšega človeka. »Bog živi te 
…!« za blažene spomine in za 
vse prelepe dni!

Zahvalim se vsakemu članu 
naše velike družine Šmon, ker 
je del te zgodbe in prispeva lepi 
opisani pripovedi.

Dobri Bog, prosim te naprej 
za blagoslov!

Urška Šmon Milone

P r -
v e g a 
septem-
bra smo 
se mla-
di naše 
s k u -
p n o s t i 
z o p e t 
s r e č a l i 
na rok-
- g l a s -
benem 
festivalu 
» R o c k 
in Ra-
m o s « . 
P r v a 
i z d a j a 

se je vršila lansko leto v San Justu pod 
imenom »Rocklet«, z velikim uspe-
hom. Toda letos je število udeležen-
cev celo preseglo prejšnjega. Bilo nas 

je okoli štiristo! Ob odlični glasbi, lepi 
družbi in okusni slovenski večerji smo 
skupaj uživali, mladi, srednješolci in 
»starejša mladina«.

Prvi sta stopili na oder sestri Karina 

in Sofija Novak in nežno lepo zapeli 
melodične znane pesmi ob spremljavi 
kitare. Pravi užitek za vse poslušalce!

Ramoški dekliški kvintet: Agustina 
Zakrajšek, Dafi Ribnikar, Zofija Ma-
rolt, Lucijana Jakoš ter Marjanka Oblak 
je tudi izvrstno zapel pop-skladbe ob 
spremstvu Martina Marolta s kitaro.

Mlada Mikaela Malovrh nas je zno-
va očarala s svojo prijaznostjo, odločno 
postavo na odru in odličnim petjem. 
Klara Marinič ter spremljevalci, znana 
skupina »Zlatorock« ter Jevineta Fanc 
so vse navzoče očarali z ritmično glas-
bo ter odlično interpretacijo raznih 
skladb. Edinstveno!

Pavel Grohar je bistro predstavil vse 
nastopajoče ter poskrbel za zabavno 
povezavo. 

Tudi letos smo lahko uživali razsta-
vo slik in risb, kajti lepo okrašena dvo-
rana je imela tubi poseben kotiček, da 
nam mladi predstavijo svoje umetnine.

Noč pričakovana. 
Noč, ko so mladi lahko 
pokazali svoje talente. 
Noč, ki je bila res užitek 
za vse poslušalce. Noč, 
ki nudi mladim zdravo 
razvedrilo. Noč, ki do-
k a ž e , 
d a 
s m o 
l a h -
ko vsi 
skupaj 
in se 
i m a -

mo lepo.
Noč, ki želimo, 

da bi se še ponovila!

V. H.

MENDOZA
»Oj, hišica očetova, Bog živi te!«

Rock in Ramos
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SLOveNeC v POSvetOvALNeM ODBORU
Predsednik ustavnega sodišča Ernest Petrič je bil izvo-

ljen v devetčlanski posvetovalni odbor za nominacije so-
dnikov Mednarodnega kazenskega sodišča (ICC).

INveStICIJA POtRJeNA, tRASA Še Ne
Medtem ko sta Slovenija in Rusija dokončno potrdili 

investicijo v slovenski del plinovoda Južni tok, pa se pri iz-
vedbi investicije obetajo težave. Na nesprejemljivost za-
dnje neuradne različice predvidene trase so opozorili na 
kranjskogorski občini, kjer nasprotujejo poteku skozi ozko 
in okoljevarstveno zaščiteno Zgornjesavsko dolino.

PAPIRNICe NIHČe Ne MARA
Na javni dražbi za prodajo družbe Radeče papir v 

stečaju, ki je potekala na celjskem okrožnem sodišču, ni 
bilo nobenega resnega ponudnika. Stečajni upravitelj pa-
pirnice Borut Soklič je povedal, da turška družba Saray iz 
Ankare, ki je opravila skrbni pregled papirnice, ni vplačala 
niti varščine v višini 618.400 evrov. Skrbni pregled je opra-
vila tudi francoska družba Oberthur, a so Francozi ugoto-
vili preveliko tehnološko tveganost pri radeški papirnici in 
se javne dražbe niso udeležili. Skrbni pregled pa je zdaj 
napovedala tajska multinacionalka Double A.

vODOMeC
Na 23. Liffu (Ljubljanskem mednarodnem filmskem 

festivalu) je nagrado vodomec, za katero se je potegova-
lo deset filmov v sekciji Perspektive, prejel srbski film Klip 
režiserke Maje Miloš. Nagrada FIPRESCI je pripadla švicar-
skemu filmu Otrok iz zgornjega nadstropja Ursule Meier.

MIKLAvŽ NI KOMeDIJA
…

Miklavževanja so se namreč v zadnjih letih po-
nekod spremenila v strahovalne komedije, od ka-
terih so otroci odhajali s tresočimi se koleni in ble-
dimi obrazi, Miklavž z zariplimi očmi in hripavim 
glasom, hudobci pa prepoteni od divjanja. Takšnih 
Miklavžev si ne želimo več, ne otroci ne odrasli. Ta-
koj letošnji naj bodo drugačni!

SLOveNCI v ARGeNtINI
Družinska sreča. V župni cerkvi Santa Rita v 

mestu Boulogne je bila krščena Brigita Kristina Su-
šnik, hčerka Ivana in ge. Lojzke Koprivec. Botrovala 
sta ga. Angelca Koprivec in njen mož Miha Klemen.

rAMos MeJiA
Ciudadelski oder je v letnem gledališču v Slom-

škovem domu uprizoril v soboto 24. Novembra Le-
skovčevo dramo »Dva bregova« …

sAn MArtin
Slovenski dušni pastir v San Martinu g. Jože Ju-

rak nas bo zapustil in odšel še ta mesec na novo 
službeno mesto v Gorico. Sanmartinska farna dru-
žina se bo od svojega župnika poslovila na božični 
dan, 25. Decembra popoldne ob 18. Uri v prosto-
rih Slovenskega doma v San Martinu …

sLoVensKA VAs
Ustanovitev farne šole. V polnem teku so pri-

prave za ustanovitev farne šole. Z njo bo hram Ma-
rije Kraljice postal ne samo središče Slovenske vasi, 
temveč tudi središče številnih domačinov, ki bodo 
po ustanovitvi samostojne fare spadali vanjo …

Blagoslovitev temeljnega kamna bodoče šole je 
izvršil preteklo nedeljo rev. Franc Garcia, predstoj-
nik glavnega lazarističnega samostana v Argentini. 
Ob tej priliki je naslovil na navzoče tople besede, 
da naj store vse, kar je v njihovi moči, da bo poleg 
hrama božjega stal tudi hram učenosti in vednosti. 
Otroški pevski zbor pod vodstvom ge. Zdenke Jan 
je zapel več lepih slovenskih narodnih pesmi, nakar 
je sledila argentinska državna himna. Kakor prejšnjo 
nedeljo ob žegnanju, so se tudi top nedeljo vaščani 
še dolgo zadržali ob prijetnem pogovoru ob pristni 
slovenski postrežbi.

Svobodna Slovenija, 29. novembra 1962 - št. 48

CAMPAÑA CALIeNte
En Eslovenia  transcurre la campaña para la segunda 

vuelta de las elecciones presidenciales. Lo llamativo es 
que, siendo ambos candidatos de la izquierda, el tono 
de las declaraciones es inusualmente fuerte. El moderado 
Borut Pahor, que gano la primera vuelta, ataca a su opo-
nente y representante de los restos del antiguo régimen, 
el actual presidente Danilo Türk, diciendo que tiene el 
apoyo de los “tíos detrás de los bastidores”. El ex presi-
dente y último mandamás del partido comunista, Milan 
Kučan asumió el papel de “tío” y a su vez atacó a Pahor. 
Pahor lleva su pelea con el propósito por conquistar los 
votantes del candidato eliminado Milan Zver, que po-
drán decidirán quien será finalmente el nuevo presiden-
te esloveno. Al margen, recordemos que los ciudadanos 
eslovenos, residentes en la Argentina, también votamos 
en la segunda vuelta. Los que usarán el material recibi-
do por correo, deben hacerlo como en la primera vuelta, 
pero esta vez usando la boleta celeste, en la cual ponen 
el nombre de su candidato preferido. (Pág. 1)

JoVenes en ViŠArJe
Višarje  es uno de los centros de peregrinación más 

queridos de Eslovenia. Se encuentra en el límite con Italia 
y es punto de reunión también, de reuniones de reflexión 
e intercambie de ideas. Una de ellas congrega a los jóve-
nes, tanto de Eslovenia, de la minorías nacionales en los 
países vecinos y de las comunidades eslovenas disemina-
das por el mundo. José M. Rožanec cuenta su experien-
cia, al participar de esa reunión en representación de los 
jóvenes argentinos de ascendencia eslovena. Recorrieron 
“las tres Eslovenias” en una peregrinación, que ayudo a 
conocerse y comprenderse mutuamente. Tuvieron charlas 
y disertaciones. El encuentro concluyó con una misa en 
el santuario de la Virgen. (Pág. 3)

ADios A MiLAn PoVŠe
El pasado 11 de noviembre falleció en mar de Ajó 

el párroco de esa localidad, padre Emilio Povše. Había 
cumplido ya 60 años de labor sacerdotal. Nacido en Eslo-
venia sufrió la guerra y la revolución comunista. Se de-
cidió por el sacerdocio, al saber que su hermano, sien-
do seminarista, fue victima de las matanzas comunistas 
de la posguerra. Estudio en el campo de refugiados y en 
el seminario de emigrantes eslovenos en Tirol, San Luis 
y Adrogué. Tras ser consagrado sacerdote por el obispo 
exiliado, mons. Gregorio Rožman, trabajo 20 años en la 
arquidiócesis de La Plata y luego más de 40 años como 
párroco de Mar de Ajó. En todos sus destinos construyó 
iglesias y creó escuelas. Pero fundamentalmente, como 
persona de gran vida espiritual, fue “padre y pastor” de 
sus feligreses. Dedicado de lleno a los fieles argentinos, 
sin embargo mantuvo permanente contacto con la colec-
tividad eslovena con la cual colaboró, fiel a su origen ha-
sta los últimos días de su vida. (Pág. 3)

ROCK & RAMOS
En el Slomškov dom de Ramos Mejía tuvo lugar un 

festival juvenil de la canción, dedicado al rock, bajo en 
nombre de “Rock in Ramos”. La primera edición tuvo lu-
gar el año pasado en el Naš dom de San Justo. La actu-
al versión fue aún más concurrida. Participaron solistas, 
dúos y conjuntos. También hubo un lugar dedicado a los 
jóvenes artistas, donde pudieron exponer sus obras pic-
tóricas. (Pág. 4)

se JuntAron Los ŠMon
Una de las tradicionales familias eslovenas de Men-

doza, los Šmon, tuvieron su encuentro para homenaje-
ar a sus padres, revivir los recuerdos en la casa paterna y 
compartir la alegría de haber crecido y haberse educado 
en los valores de sus antepasados. Se juntaron los padres, 
cinco hijos, 28 nietos y (hasta ahora) 34 bisnietos, para 
reafirmar su fe en la familia, su adhesión a los valores y 
su alegría de ser parte de una proyecto de vida, de raíces 
eslovenas, que creció, se multiplicó y da abundantes fru-
tos en la tierra mendocina. (Pág. 4)

PAtRIARH KOPtSKe CeRKve
V koptski katedrali sv. Marka v Kairu so slovesno ustoli-

čili novega papeža Aleksandrije Tavadrosa II. Za patriarha 
koptske pravoslavne cerkve je bil izvoljen 4. novembra in 
tako nasledil papeža Šenudo III. Slovesnosti se je kot od-
poslanec papeža Benedikta XVI. udeležil predsednik Pa-
peškega sveta za edinost med kristjani kardinal Kurt Koch. 
Sveti oče je v sporočilu patriarhu Tavadrosu zagotovil svojo 
molitev. »Naj Vsemogočni« je zapisal papež, »nameni Vaši 
svetosti obilo duhovnih darov in Vas krepi v Vaši novi služ-
bi, po kateri vodite duhovnike in laike po poteh svetosti, za 
dobro vašega naroda ter za mir in skladnost celotne druž-
be.« Papež Benedikt XVI. je še izrazil željo, da bi odnosi 
med katoliško Cerkvijo in koptsko pravoslavno cerkvijo še 
naprej rasli, da bi  pred svetom skupaj pričevali o evangelj-
ski resnici.

Ministri eu
V Bruslju so skupaj in ločeno zasedali zunanji in 

obrambni ministri Evropske unije. Razpravljali so o pre-
dlogu Francije, naj Evropska unija delno ukine embar-
go na izvoz orožja v Sirijo in pomaga oborožiti sirsko 
opozicijo. Razpravljali tudi o Bližnjem vzhodu, potem 
ko je operacija Izraela proti skrajnežem v Gazi v mi-
nulih dneh terjala več kot 90 življenj Palestincev, tudi 
otrok, izraelski premier Benjamin Netanjahu pa napo-
veduje, da jo je pripravljen še razširiti. Po dveh letih pre-
mora so imeli zunanji ministri na dnevnem redu tudi 
odnose s Kubo. Članice naj bi se izrekle o tem, ali naj 
gre unija s Kubo v pogajanja o dvostranskem sporazumu 

ZOPet vOJNA IN ŽRtve
Bližnji Vzhod ponovno gori. Potem, ko je palestinski 

Hamas ponovno izvedel raketni napad na izraelsko oze-
mlje, je judovski poseg ubil vrhovnega vodjo palestinskih 
bojevnikov. Nato so se neprenehoma vrstili raketni napadi 
in bombni odgovori. Rakete so dosegle celo okolje Jeru-
zalema. Pa na eni in drugi strani grozijo s še hujšimi po-
segi. Skupno se je število smrtnih žrtev napadov, ki traja-
jo od pretekle srede 14 novembra, je doseglo že stotino. 
Medtem je v egiptovski prestolnici Kairo potekalo izredno 
zasedanje zunanjih ministrov Arabske lige. Generalni se-
kretar Arabske lige Nabil al Arabi je obljubil podporo Pale-
stincem, ki so tudi zahtevali srečanje. Izraelski premier Be-
njamin Netanjahu pa je napovedal, da je Izrael pripravljen 
svojo vojaško operacijo na območju Gaze tudi razširiti. Za 
prekinitev ognja si prizadeva predvsem Egipt. Tamkajšnji 
predsednik Mohamed Mursi je tako med obiskom v Turčiji 
dejal, da se kaže skorajšnja možnost prekinitve ognja. Da 
so mogoče njegove napovedi preveč optimistične pa kaže 
dejstvo, da izraelske sile iz zraka in morja nadaljujejo z ob-
streljevanjem območja Gaze.

OPROStItev v HAAGU
Oprostilna sodba haaškega sodišča hrvaškima genera-

loma Anteju Gotovini in Mladenu Markaču še vedno moč-
no odmeva. Srbski premier Ivica Dačić je povedal, da je ta 

poslabšala položaj Srbije v medsebojnih tožbah Zagreba in 
Beograda za genocid. Haaško sodišče je namreč omenjena 
generala oprostilo krivde tudi v delo, ki ju je obtoževal so-
delovanja v zločinskem dejanju, katerega cilj je bil prisilno 
in za vedno odstraniti srbske prebivalce z območij na Hr-
vaškem. Prav na tem pa je temeljila srbska protitožba za 
genocid proti Hrvaški. Dačić je še ocenil, da zdaj Hrvaška 
verjetno ne bo umaknila tožbe proti Srbiji niti ne bo spreje-
la možnosti poravnave. Medtem pa je hrvaški general Go-
tovina v pogovoru za današnji srbski časnik Kurir ocenil, da 
bi se morali Srbi, ki so med operacijo Nevihta leta 1995 
odšli s Hrvaške, vrniti domov. Kot je dejal so tudi oni dr-
žavljani Hrvaške, zato je to njihova domovina, tako kot je 
tudi njegova.

teŽAve tUDI NA JAPONSKeM
Japonski premier Jošihiko Noda je razpustil parlament 

in omogočil razpis predčasnih parlamentarnih volitev, ki 
bodo 16. decembra. Po pričakovanjih naj bi na volitvah 
njegova Demokratska stranka utrpela velik poraz, vodja 
desno-konservativne Liberalno demokratske stranke Šinzo 
Abe pa ima spet velike možnosti za zmago; njegova stran-
ka je do zadnjih volitev vladala več kot petdeset let. Nova 
japonska vlada bo imela težko delo. Tretje največje gospo-
darstvo na svetu je v recesiji, pesti pa jo tudi največji dolg 
med najrazvitejšimi državami na svetu.
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MALI OGLASI
turiZeM

turisMo BLeD
EVT Leg. 12618
Dis. 2089
de Lucía Bogataj
Monseñor Marcón 3317 B, San Justo 

Tel. 4441-1264/1265
GReGOR BAtAGeLJ, turistični vo-
dnik v Sloveniji. Slovenski/španski 
jezik. Mob.: +386-(0)31-567-098. 
E-naslov: mgbatagelj@gmail.com

ZoBoZDrAVniKi
Dr. Damijana Sparhakl - Zoboz-
dravnica - Splošna odontologjia - 
Belgrano 123, 6. nadstr. "4" - Ramos 
Mejía - Tel.: 4464-0474. 

ADVoKAti
Dobovšek & asociados - odvetni-
ki. Zapuščinske zadeve. Somellera 
5507, (1439) Buenos Aires. Tel./Fax: 
4602-7386.
E-mail: jdobovsek@hotmail.com
Dr. Marjana Poznič - Odvetnica - 
Uradna prevajalka za slovenski jezik. 
Lavalle 1290, pis. 402 - Tel. 4382-
1148 / 15-4088-5844 - mariana.po-
znic@gmail.com
Dra. Ana C. Farreras de Kocar - Su-
cesiones - Contratos - Familia - Co-
mercial - Laboral - Civil - Jubilaciones 
- Pensiones. Martes y Jueves de 15 
a 18 hs. Belgrano 181 - 6º B (1704) 
Ramos Mejía. Tel.: 4469-2318 Cel.: 
15-6447-9683
e-mail: farrerasanac_te@yahoo.com.ar

GAstronoMiJA
od tor-
ka do 
vključno 
sobote od 
19. ure 

naprej. Praznovanja, obletnice, sre-
čanja. Cene ugodne, pristna domača 
hrana in kvalitetna postrežba. Rezer-
vacije: 4658 4158. Avellaneda 450, 
Ramos Mejía, Buenos Aires.

DAROVI

vALUtNI teČAJ
V sLoVenJi

20. novembra 2012

1 evRO 1,27 US dolar

1 evRO 1,27 KAD dolar

1 evRO 6,24 ARG peso

DAruJte 
V tisKoVni 

sKLAD!

OBVESTILA

OSEBNE
NOVICE

Nemirno je naše srce, dokler ne počije v Tebi.
sv. Avguštin (izpovedi 1,1)

Sorodnikom, prijateljem in znancem sporočamo, da je 16. no-
vembra 2012, v 93. letu starosti, odšel v večnost nas ljubi mož, oči, 
brat, stric in slovenski domobranec, gospod

Jože Nemanič 
Zahvaljujemo se vsem, ki ste zanj molili in nam pomagali v njegovi bo-

lezni.
Zahvala vsem, ki ste ga prišli kropit in spremljali na zadnji poti
Zahvala č. gospodu Viktorju Bocalón za duhovno oskrbo, za darova-

nje pogrebne svete maše in molitve na pokopališču; ter č. gospodu Jožetu 
Hornu za posmrtno sveto mašo, ki jo je daroval v nedeljo v slovenskem 
domu.

Priporočamo ga v molitev in blag spomin.

Žalujoči:
žena: Anica Pečkaj;
sestra: Rezka poročena Končar in brat Boris,
hčerke: Majda, Božena in mož Miha Hirschegger, Irena in mož Jorge 

Llanos;
sinovi: Jože in žena Liliana Massaritti, Milan in žena Rezka Novak ter 

Pavel in žena victoria Menegús;
vnuki in vnukinje: Andrej, Aleksander, Marjan, Damijan, Ivan, Luci-

ja, Natalija, Maksimiljan, Marcelo, Adrijan, etel, Alenka, Nadya, Astrid; 
Marijana, German, emiliano, erik, Gabrijel, Pavel, Nikolaj, Matjaž, Gua-
dalupe in Macarena;

pravnuki: Martina, Leandro, Clarita, emilia, Manuel, Delfina, Mateo, 
Aleš, Dušan, ema, Agostina, Joaquín, valentín, Mili, Catalina, Martina 
in Fausto;

nečaki in nečakinje z družinami ter ostalo sorodstvo.

Mendoza - Argentina - Slovenija - Kanada

Slovenska kulturna akcija
vas prisrčno vabi na otvoritev

skupinske razstave slikarjev
in risarjev rojenih v Argentini,

ki bo v soboto, 1. decembra 2012 ob 20. uri,
v dvorani škofa Rožmana v Slovenski hiši.

Razstava bo odprta tudi v nedeljo 2. decembra od 16. do 20. ure.

PeteK, 23. novembra:
Glasbeni večer, ob 21. 

uri na Slovenski Pristavi.
SOBOtA, 24. novem-

bra:
Srečanje mladih s p. 

tomažem Mikušem DJ, 
ob 19. uri v Našem domu 
San Justu

Kulturni večer SKA, s 
predavanjem inž. Jerne-
ja Dobovška, ob 19. uri v 
Slovenski hiši.

III evropski večer, ob 
19.30 uri v Carapachayu. 

NeDeLJA, 25. novem-
bra:

Praznik KRIStUSA 
KrALJA, ob 10. uri v Slo-
venski hiši.

Prvo sveto obhajilo v 
Slovenski vasi; ob 9. uri v 
cerkvi Marije Kraljice.

SOBOtA 1. decembra:
Zaključna prireditev 

Jegličeve šole - ABC po 
slovensko

Zaključna prireditev 
Slomškove šole, ob 19. 
uri. Nato prihod sv. Mi-
klavža.

Prihod sv. Miklavža v 
Jurčičevi šoli, ob 20. uri.

veselica narodnih ple-
sov na Slovenski Pristavi, 
ob 20. uri.

NeDeLJA, 2. decem-
bra:

Zaključna prireditev 
Jurčičeve šole, ob 11.30 
uri.

Zaključna priredi-
tev Balantičeve šole, ob 
17.30 uri. Nato prihod sv. 
Miklavža

Zaključna prireditev 
Prešernove šole, ob 19. 
uri. Nato prihod sv. Mi-
klavža.

Zaključna prireditev 
Rožmanove šole, ob 18. 
uri. Nato prihod sv. Mi-
klavža.

SReDA, 5. decembra:
Miklavževanje v Hla-

dnikovem domu, ob 20. 
uri.

PeteK, 8. decembra:
Prvo sv. obhajilo v cer-

kvi Marije Pomagaj v Slo-
venski hiši

SOBOtA, 9. decem-
bra:

Zaključna prireditev 
Baragove šole, ob 10.15 
uri.

SOBOtA, 15. decem-
bra:

Božični koncert v pri-
redbi ex Corde, v Slom-
škovem domu ob 20. uri.

Srečanje o medkulturnosti

28. slovenski knjižni 
sejem je slavnostno odprl 
svoja vrata. Prireditev, ki 
je potyekala v Linharto-
vi dvorani Cankarjevega 
doma, je odprl tržaški pi-
satelj Boris Pahor. 

Slavnostno odprtje 
bo pospremila podelitev 
založniškega oskarja ali 
Schwentnerjeve nagrade 
za življenjsko delo, ki jo 
Zbornica knjižnih založni-
kov in knjigotržcev pode-
ljuje za prispevek k razvoju 
založništva in knjigotrštva, 
nagrade za najboljši lite-

Umrli
V Mendozi je umrl 

Jožef Nemanič (93). 
Naj počiva v miru!

v dobrodelni sklad 
Zveze mater in žena Slo-
venske vasi sta Bogu hva-
ležni Mari in Cvetka Ur-
banija darovali $ 500.- ob 
65. obletnici mašniškega 
posvečenja strica Janeza 
Petka. Bog plačaj!

V četrtek, 29. novembra bo v prostorih 
Federación Asociación Católica de Emple-
adas (Sarmiento 1272, Buenos Aires), po-
tekalo posebno srečanje, pod naslovom 
»Dan z veleposlanicami«. Organizira ga 
Združenje žena veleposlanikov, katerega 
predsednica je gospa Darja Zorko Mencin.

Začetek je predviden ob 10. uri, za-

ključek pa ob 14. uri. 
O temi medkulturnosti bodo predava-

le veleposlanice različnih držav. Vpisnina 
znaša 100.- pesov in bo namenjena do-
brodelni ustanovi FUSAVI.

Rok za vpis je do 27. novembra 
ob 14. uri na Tele/fax: 4318-9152, 
ali po e-mailu na  info@adeaarge

Slovenski knjižni sejem
rarni prvenec, nagrade za 
najboljšega mladega preva-
jalca, ki jo podeljuje Dru-
štvo slovenskih književnih 
prevajalcev, ter nagrade za 
najlepšo slovensko knjigo v 
petih kategorijah.

Na 1300 kvadratnih 
metrih bo razstavljalo 92 
razstavljavcev, od tega 71 
založb in 21 malih zalo-
žnikov. Knjižni sejem bo 
pospremilo 129 dogodkov, 
med drugim tudi dve spre-
mljajoči razstavi, in sicer 
razstava o založnikih Ja-
nezu Giontiniju in Antonu 
Turku, ki ga pripravlja Anti-
kvariat Glavan iz Ljubljane, 
in razstava o znamenitem 
nemškem pisatelju Karlu 
Mayu, ki ga prireja Sloven-
ski etnografski muzej.

V prvem preddverju 
CD-ja bodo potekale De-
batne kavarne, ki so že 
12. leto stalnica sloven-
skega knjižnega sejma. 

Letošnje debatne kavarne 
- zvrstilo se jih bo kar 31 - 
bodo vsak dan med 11. in 
19. uro, aktivnosti pa bo 
usmerjala Valentina Smej 
Novak,

Najmlajša obogatitev 
sejma je pisateljski oder, 
ki ga že tretje leto bogati 
Društvo slovenskih pisa-
teljev. V Veliki sprejemni 
dvorani CD-ja se bodo 
osredotočili na svetovljan-
skost slovenskih pisateljev.

 
V sklopu Založniške aka-
demije bo Kelvin Smith 
spregovoril o tem, kako 
je postal optimist glede 
prihodnosti založništva, 
Torre Slaatta bo predstavil 
izsledke svojih raziskav o 
evropskem knjižnem za-
ložništvu, Eva Hemmungs 
Wirten bo govorila o pro-
sti dostopnosti založniških 
vsebin na spletu, Jaume 
Vicens pa o tem, kako so 


